
Zápis ze 194. zasedáńı AS MFF UK dne 9. ř́ıjna 2013

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Doleǰśı, R. Grill, J. Hric, M. Johanis, M. Kopecký, S. Krýsl, P. Kučera,
T. Masař́ık, M. Posṕı̌sil, P. Pošta, O. Procházka, M. Prokešová, T. Roskovec, D. Stanovský, J. Šejnoha,
P. Vágner, P. Valtr, V. Tůma

Hosté: F. Chmeĺık, D. Lanková, M. Rokyta, M. Rotter, J. Trlifaj, L. Veverka, M. Vlach

Omluveni: P. Krtouš, J. Pešička, S. Stehno

Program zasedáńı

1. Nový SKAS

2. Schváleńı programu a zápisu

3. Volba předsedy a jednatele AS MFF UK

4. Úprava ve směrnici děkana 10/2013 (dodatečné schvalováńı souhlasu daného předsednictvem
AS MFF UK)

5. Směrnice děkana č. 12/2013 (úprava doktorandského stipendia)

6. Stanovisko fakulty ke změně statutu UK (poplatky spojené se studiem)

7. Informace vedeńı

8. Volba předsed̊u komiśı AS MFF UK

9. Odvoláńı a volba člen̊u komiśı AS MFF UK

10. Zástupci AS v konkurzńıch komiśıch a komisi pro anketu

11. Vyhlášeńı voleb do ZKAS MFF UK a AS UK

12. Diskuse o vyjádřeńı podpory AS MFF UK některému z kandidát̊u na rektora

13. Různé

Zahájeńı a schváleńı programu zasedáńı

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:06. Zasedáńı ř́ıdil D. Stanovský.

1. Nový SKAS

Proběhlo představeńı př́ıtomných člen̊u vedeńı, člen̊u Zaměstnanecké a Studentské komory AS.

2. Schváleńı programu a zápisu

Program zasedáńı ve smyslu provedených změn byl schválen tichým souhlasen.

Zápis ze 193. zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

3. Volba předsedy a jednatele AS MFF UK

D. Stanovský navrhl J. Doleǰśıho na pozici předsedu AS MFF UK, ten kandidaturu přijal.

P. Pošta navrhl P. Vágnera na pozici jednatele AS MFF UK, ten kandidaturu přijal.

J. Doleǰśı obdržel v tajné volbě celkem 20 platných hlas̊u, 1 hlas byl neplatný.

J. Doleǰśı byl v tajné volbě zvolen předsedou AS MFF UK.

2. mı́stopředsedou AS MFF UK se stal P. Pošta jako zvolený předseda SKAS MFF UK.

P. Vágner obdržel v tajné volbě celkem 20 platných hlas̊u, 1 hlas byl neplatný.

P. Vágner byl v tajné volbě zvolen jednatelem AS MFF UK.

4. Úprava ve směrnici děkana 10/2013 (dodatečné schváleńı souhlasu předsednictva AS MFF)

V navrženém zněńı směrnice děkana č. 10/2013 o převodu kredit̊u z Bc. do NMgr. studia se objevil v článku
4 odkaz na špatný odstavec. Tento překlep byl odhalen až po souhlasném vyjádřeńı se senátu k této směrnici,
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proto děkan požádal předsednictvo AS MFF UK o souhlas s publikováńım opravené verze.

Usneseńı: AS MFF UK vyslovuje souhlas s navrženou úpravou ve směrnici děkana č. 10/2013.

Hlasováńı: 21-0-0

5. Směrnice děkana č. 12/2013 (úprava doktorandského stipendia)

M. Rokyta okomentoval změnu ve výši doktorandského stipendia z 6 200 Kč na 6 300 Kč měśıčně v prvńım
ročńıku. Tato změna je vynucena změnou př́ıslušného univerzitńıho předpisu.

Usneseńı: AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana č. 12/2013.

Hlasováńı: 21-0-0

6. Stanovisko fakulty ke změně statutu UK (poplatky spojené se studiem)

Z d̊uvodu rozhodnut́ı soudu, které prohlásilo současnou praxi stanovuj́ıćı poplatky spojené se studiem (rozmeźı
ve Statutu UK, následné specifikováńı v předpisech na nižš́ıch úrovńıch) za nedostatečnou, byla navržena změna
Statutu UK, ve které se poplatky spojené se studiem pro jednotlivé fakulty stanovuj́ı pevně.

J. Doleǰśı okomentoval, že poté, co nedostal žádné připomı́nky od členú senátu, odeslal tajemńıkovi AS UK
dopis připojuj́ıćı se ke stanovisku vedeńı.

Usneseńı: AS MFF UK souhlaśı s odeslaným stanoviskem.

Hlasováńı: 21-0-0

J. Trlifaj komentoval, že současné řešeńı problému je dočasné. Do budoucna bude pravděpodobně potřeba zvolit
obecněǰśı (a obt́ıžněǰśı) řešeńı.

7. Informace vedeńı

(a) Fulbright distinguished chair – přihlásili se tři kandidáti, prvńı kolo výběru proběhne ve Spojených státech
pod patronátem Fulbrightovy komise.

(b) Pokračuj́ı práce na systému Habilion. Habilitačńı práce se dává už pouze v jednom exempláři a je uveřejněna
na internetu.

R. Grill uvedl, že systém umožňuje zadat žádost, aniž by byly vyplněny všechny položky. Uvedl, že to
může být matoućı. J. Trlifaj toto pozorováńı potvrdil s t́ım, že o této chybě se v́ı a je reklamována.
S. Krýsl se dotázal, zda lze tv̊urce Habilionu úkolovat, J. Trlifaj odpověděl, že tv̊urci jsou za připomı́nky
rádi a spolupráce s nimi je na slušné úrovni.

(c) VR MFF UK byla před nějakou dobou rozš́ı̌rena o prof. Pavla Jungwirtha. J. Trlifaj ocenil jeho př́ınos. Na
VR bude v bĺızké době hovořit o personálńı politice na Ústavu organické chemie a biochemie AV ČR, kde
p̊usobil např. prof. Antońın Holý.

(d) VR MFF UK se v minulém akademickém roce podrobně zabývala problematikou hodnoceńı vědy v ČR.
J. Trlifaj uvedl, že tato série prozat́ım dospěla ke svému přirozenému konci i proto, že kafemlejnek v mod-
ernizované verzi byl přijat vládou ČR v demisi. Hodnoceńı podle něj se již rozb́ıhá.

R. Grill uvedl, že za některé publikace je v nové verzi nula, zat́ımco předt́ım nějak ohodnoceny byly. J. Trlifaj
uvedl, že je možné, že některé publikace budou vráceny na základě práce panel̊u. R. Grill podotkl, že je na
tento vývoj potřebné reagovat, aby se neplýtvalo silami na něco, co je bezcenné.

(e) Na mı́stě plánované výstavby v Troji byla objevena horkovodńı trubice, která projekt pozdržela. Jej́ı majitel
se ke stavbě vyjádřil negativně, avšak tato překážka bude pravděpodobně vyřešena.

(f) Chystá se d̊uležitý vnitřńı předpis Pravidla pro organizaci studia pod vedeńım P. Kolmana. V bĺızkých
dnech proběhnou sch̊uzky s garanty, př́ıprava by měla být dokončena ke konci kalendářńıho roku.

(g) V bĺızké době bude jednáno o budoucnosti MatfyzPress.

(h) Od ledna zač́ıná program Horizont 2020 (ve kterém jsou vědecké projekty, ale i Erasmus, resp. jeho nová
verze Erasmus plus). Bude potřeba vytvořit veškeré smlouvy znovu, pravděpodobně ale bude mı́t platnost
celých šest let trváńı programu.
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(i) M. Rokyta uvedl, že v bĺızkosti Karĺına je na prodej d̊um, o jehož koupi se uvažuje. Je ve špatném stavu
a částečně památkově chráněn, jeho koupě tedy neńı na pořadu nejbližš́ıch dńı, ačkoli matematická sekce
by nový objekt velmi uv́ıtala. Teoreticky by mohla být koupě financována z projektu VaV, ale rekonstrukce
by vyšla na daľśıch 30-50 milion̊u Kč. Na dotaz T. Roskovce M. Rokyta uvedl, že památkově chráněné jsou
konkrétně sklepy a schodǐstě.

(j) F. Chmeĺık informoval, že bude vypsáno daľśı kolo soutěže SFG, podáváńı návrh̊u bude do 15. listopadu
2013.

(k) Nastoupilo celkem 8 student̊u do r̊uzných programů v AJ.

(l) F. Chmeĺık dále informoval, že do prezenčńıho studia se zapsalo 193 student̊u na Bc. Fy, 120 na Bc. Inf, 213
na Bc. M, dále 60 na NMgr. Fy, 84 na NMgr. Inf a 84 na NMgr. M. Do kombinovaného studia se zapsalo na
některý Bc. program 21 student̊u a na některý NMgr. program 24. Rato č́ısla se mohou ještě o něco zvýšit,
konečná budou v listopadu.

Na dotaz R. Grilla potvrdil M. Rokyta, že jsme stále pod (horńı) hranićı počtu financovatelných student̊u.

P. Valtr se dotázal, kolik Bc. přicháźı na NMgr. na MFF odjinud, F. Chmeĺık odvětil, že jde o ojedinělé
př́ıpady.

Podrobné statistiky budou k dispozici poté, co budou známa finálńı č́ısla.

S. Krýsl podotkl, že celostátńı kolo Fy olympiády řeš́ı 50 student̊u. I když připust́ı, že polovina ještě neńı
maturant̊u, to že na MFF jich nastouṕı pouze 5 mu přijde málo. F. Chmeĺık odpověděl, že někteř́ı jistě jdou
do zahranič́ı, někteř́ı pravděpodobně na ČVUT FJFI. J. Doleǰśı podotkl, že situace se pravděpodobně tak
dramaticky nezměnila a že o konkrétńı informace o směřováńı olympionik̊u lze źıskat od Ústředńı komise
Fyzikálńı olympiády.

(m) M. Vlach uvedl, že se snad podař́ı zapojit do návrhu projektu OPVK (Operačńı program Vzděláńı pro
konkurenceschopnost), konkrétně z 1/10 na projektu za 24 milion̊u Kč.

(n) Sb́ırka na klav́ır dopadla nad očekáváńı (vybráno bylo téměř na polovinu klav́ıru). Druhou polovinu uhradil
RUK. M. Vlach poděkoval hospodářskému odděleńı. Ocenil také, že se přihlásila řada absolvent̊u – jako
vedleǰśı efekt tak na ně fakulta źıskala kontakt.

(o) Nominace na portálu Otevřete se – za zveřejňováńı dokument̊u AS MFF UK a KD.

(p) Proběhla sch̊uzka př́ıpravného výboru Spolku absolvent̊u. Spolek Matfyzák má nové stanovy.

(q) Firma Preciosa vyhlásila vědecký grant pro studenty. Jde o prvńı vlaštovku ve spolupráci s firmami.

(r) Bude Děkanský sportovńı den 23. ř́ıjna 2013.

(s) MFF a FF podali žádost na zaregistrováńı České lingvistické olympiády (ČLO) do programu MŠMT na
podporu soutěž́ı a přehĺıdek v zájmovém vzděláváńı s názvem Excelence. Mezifakultńı dohody ohledně ČLO
se dolad’uj́ı.

(t) MFF byl přes prázdniny poměrně často vidět v médíıch. V den jednáńı senátu a den předem nav́ıc MFF
opanoval média d́ıky uděleńı Nobelovy ceny za objev Higgsova bosonu. M. Vlach a J. Doleǰśı poděkovali
L. Veverkovi za mediálńı obratnost.

S. Krýsl v té souvislosti podotkl, zda by nešlo akci zopakovat při udělováńı Fieldsových medaiĺı.

Podněty od senátor̊u.

1. J. Šejnoha se dotázal na výsledky studentské ankety a problémy v jej́ı realizaci. F. Chmeĺık uvedl, že nejen
to bude řešit nově jmenovaná komise pro anketu.

J. Šejnoha se dále dotázal na zveřejněńı výsledk̊u. M. Rokyta uvedl, že sekčńı proděkani dostali kompletńı
výsledky 7. 10. 2013. O zp̊usobu zveřejněńı se jedná. M. Rokyta uvedl, že děkan fakulty má výsledky
u sebe poměrně dlouhou dobu a před oceněńım nejlepš́ıch pedagog̊u je nechtěl zveřejnit.

J. Šejnoha se dotázal ještě na slovńı připomı́nky. Uvedl k tomu, že skeny slovńıch připomı́nek jsou čitelné
(oproti neoficiálńı informaci, že tomu tak neńı) a je jich zhruba 1 107. Reakce člen̊u vedeńı fakulty byla,
že na zpracováńı ankety se stále intenzivně pracuje. P. Valtr k tomu podotkl, že nedostatek informaćı
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o pr̊uběhu zpracováńı (alespoň ve smyslu, že anketa bude zveřejněna tehdy a tehdy) může být vńımán
negativně.

J. Šejnoha uvedl, že jedna z př́ıčin malé vypov́ıdavosti je, že student̊um neńı jasné, jak se s anketou
nakládáno. Uvedl, že časová prodleva je v současnosti ještě vyšš́ı, než bývala, a dodal, že vid́ı riziko, že
se tento problém může prohloubit. M. Rokyta dodal, že právě z d̊uvodu řešeńı těchto a jiných problémů
bude jmenována komise děkana, v jej́ıž kompetenci bude tyto problémy řešit. M. Rokyta také prohlásil,
že výsledky by nakonec měly být uveřejněny tak, aby je viděli všichni studenti, neb SIS jim to umožňoval
i v minulosti.

2. R. Grill vznesl připomı́nku ke změně schematu zápisu předmět̊u. Uvedl, že současná forma zp̊usobila
problémy a předal vedeńı fakulty konkrétńı připomı́nky. F. Chmeĺık reagoval, že určité množstv́ı problémů
se odlazovalo za běhu a za připomı́nky poděkoval. M. Prokešová uvedla, že současný systém neńı ne-
jvhodněǰśı pro malé výběrové přednášky.

3. M. Rokyta na dotaz M. Posṕı̌sila informoval, že kvestor Kub́ıček napsal občanskému sdružeńı registrovanému
na adrese Ke Karlovu 3 s výzvou, aby byla sjednána náprava, s t́ım, že v př́ıpadě nespolupráce se občanské
sdružeńı vystavuje riziku sankćı ze strany UK.

4. M. Prokešová dala podnět na Cenu za nejlepš́ı bakalářskou a diplomovou práci. Uvedla, že proces nominace
je poměrně komplikovaný a sama nominace vyžaduje velké množstv́ı údaj̊u a př́ıloh. Důvod vid́ı v tom,
že směrnice už je pravděpodobně zastaralá, mnoho údaj̊u už je nyńı v SIS, a ty, kteř́ı maj́ı studenty
nominovat, to poněkud demotivuje. M. Prokešová zároveň uvedla, že ti, kdo měli práci k oceněńı vyb́ırat,
nedostali veškeré odevzdané podklady, zejména od̊uvodněńı nominace.

F. Chmeĺık uvedl, že směrnice bude novelizována (a jej́ı inovace již byla plánována). Ohradil se nicméně, že
nominačńı dopisy byly naskenovány a zaslány emailem. Daľśı informace lze pak přinejhorš́ım źıskat ze SIS.
M. Prokešová uvedla, že to je pravda, ale je nutno j́ıt student po studentovi, což je při počtu nominovaných
přinejmenš́ım nepohodlné. F. Chmeĺık uvedl, že děkuje za podnět a přisĺıbil inovaci procesu.

5. M. Prokešová se dotázala, co se děje se závěrečnými pracemi v SIS. F. Chmeĺık uvedl, že během procesu
obhajoby ji vid́ı pouze referentky studijńıho odděleńı a několik daľśıch, po obhajobě se postouṕı RUK a po
určité době je zveřejněna v centrálńım repozitáři.

6. O. Procházka se dotázal, zda na základě výsledku ankety jsou vyvozovány personálńı závěry. Vyslovil
pochybnost, zda jsou studenti k vyplňováńı ankety dostatečně motivováni. M. Rokyta odpověděl, že
personálńı změny se na základě výsledk̊u ankety dělaj́ı, na matematické sekci se tak děje po cca třech
špatných výsledćıch (v pr̊uměru nad tři). M. Rokyta zároveň informoval, že se rýsuje dohoda mezi sekčńımi
proděkany, aby jejich postup ohledně věćı týkaj́ıćı se ankety byl v co největš́ı mı́̌re jednotný. J. Doleǰśı
dodal, že vedle ankety je cenná okamžitá studentská reakce na kvalitu přednášky a př́ıpadné problémy
a rychlá adekvátńı odpověd’ přednášej́ıćıch.

D. Lanková krátce uvedla návrh děkana na převedeńı hospodářského výsledku ve schvalovaćım ř́ızeńı.

Usneseńı: AS MFF UK schvaluje návrh děkana na převedeńı hospodářského výsledku ve schval-
ovaćım ř́ızeńı.

Hlasováńı: 21-0-0

8. Volba předsed̊u komiśı AS MFF UK

D. Stanovský bod krátce uvedl.

J. Šejnoha podotkl, že loni proběhlo čǐstěńı komiśı a členové tehdy vyjádřili chut’ v komiśıch pracovat.

D. Stanovský navrhl na předsedu ekonomické komise R. Grilla, na předsedu studjińı komise S. Krýsla a legisla-
tivńı komise P. Poštu.

Za skrutátory byli určeni T. Bártlová a C. Brom.

V tajné volbě obdržel R. Grill 20 platných hlas̊u, 1 hlas byl neplatný, a byl zvolen předsedou
ekonomické komise AS.

V tajné volbě obdržel S. Krýsl 20 platných hlas̊u, 1 hlas̊u byl neplatný, a byl zvolen předsedou
studijńı komise AS.

V tajné volbě obdržel P. Pošta 20 platných hlas̊u, 1 hlas byl neplatný, a byl zvolen předsedou
legislativńı komise AS.
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9. Odvoláńı a volba člen̊u komiśı AS MFF UK

A. Ekonomická komise.

Nově navržeńı členové: V. Tůma, T. Masař́ık

B. Legislativńı komise.

Nově navržeńı členové: P. Vágner

C. Studijńı komise.

Nově navržeńı členové: V. Tůma, T. Masař́ık

Senát AS MFF UK jmenuje nové členy komiśı dle návrhu.

Hlasováńı 21-0-0.

J. Šejnoha uvedl, že studijńı komise by ocenila, pokud by nová akreditace na informatické sekci byla pro-
jednávána na plénu senátu ve dvou čteńıch.

10. Zástupci AS v konkurzńıch komiśıch a komisi pro anketu

D. Stanovský bod uvedl, J. Doleǰśı připomněl současnou praxi, že senát jmenuje jednoho delegáta ze zaměstnanecké
či studentské komory a zároveň určuje jeho náhradńıka.

Usneseńı: AS MFF UK deleguje jako svého zástupce pro konkurzńı komise na fyzikálńı sekci
R. Grilla, jeho náhradńıkem ustanovuje M. Posṕı̌sila.

AS MFF UK deleguje jako svého zástupce pro konkurzńı komise na informatickou sekci M. Kopeckého,
jeho náhradńıkem ustanovuje J. Šejnohu.

AS MFF UK deleguje jako svého zástupce pro konkurzńı komise na matematické sekci M. Prokešovou,
jeho náhradńıkem ustanovuje D. Stanovského.

Hlasováńı: 21-0-0.

Jǐŕı Šejnoha tlumočil stanovisko děkana, podle kterého počet zástupc̊u AS do komise pro anketu neńı omezen
na jednu osobu.

Usneseńı: AS MFF UK deleguje jako své zástupce do komise pro anketu J. Šejnohu a T. Masař́ıka.

Hlasováńı: 20-0-1.

11. Vyhlášeńı voleb do ZKAS MFF UK a AS UK

J. Doleǰśı připomněl, že volby muśı být vyhlášeny nejméně 30 dńı před jejich konáńım. Je nutno jmenovat
předsedu komise (resp. sub-komise pro volby do AS UK). Navrhl do obou funkćı Vojtěcha Žáka (z KDF).

Usneseńı: AS MFF UK vyhlašuje volby do nové zaměstnanecké komory AS MFF UK pro funkčńı
obdob́ı od 1. února 2014 do 31. ledna 2017 na dny 13. a 14. listopadu 2013. Jako předsedu volebńı
komise jmenuje RNDr. V. Žáka, Ph.D. a jako mı́stopředsedu Mgr. T. Roskovce.

AS vyhlašuje volby zástupc̊u MFF do obou komor AS UK pro funkčńı obdob́ı od 1. února 2014
do 31. ledna 2017 na dny 13. a 14. listopadu 2013. Jako předsedu volebńı sub-komise jmenuje
Mgr. V. Žáka, Ph.D. a jako mı́stopředsedu Mgr. T. Roskovce.

Hlasováńı : 20-0-1

12. Diskuse o vyjádřeńı podpory AS MFF UK některému z kandidát̊u na rektora

D. Stanovský bod uvedl, připomněl besedy na senátu a předal slovo C. Bromovi.

C. Brom hovořil o plánech a názorech kandidátu, zejména pak o následuj́ıćıch tématech:

– mı́ra restrukturalizace RUK,

– manažerské schopnosti kandidát̊u,

– postoj k rozdělováńı finančńıch prostředk̊u RUK,

– pr̊uběh jejich nominace senáty fakult UK

– a jejich politická angažovanost (minulá či současná).

C. Brom kladl na fórech, pomoćı emailu a na osobńıch setkáńıch (když mu tato byla nab́ıdnuta) kandidát̊um
miniserii dotaz̊u. Dále prozkoumal daľśı veřejné zdroje, včetně zápis̊u ze zasedáńı senát̊u jiných fakult UK.
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S výsledky svého pr̊uzkumu senát seznámil. V diskusi dále vystoupili J. Šejnoha, S. Krýsl, J. Doleǰśı a daľśı.
Mimo jiné byl také diskutován vztah a postoje kandidát̊u směrem ven z UK, včetně široké veřejnosti.

AS MFF UK se rozhodl hlasovat o podpoře každého kandidáta zvlášt’.

Výsledky hlasováńı AS MFF UK o podpoře jednotlivých kandidát̊u na rektora UK (pro-proti-
zdržel se):

prof. Stanislav Štech: 1-17-3

doc. Michal Stehĺık: 14-6-1

prof. Tomáš Zima: 9-5-7

AS MFF UK dále ke svému vyjádřeńı přijal doplňuj́ıćı usneseńı.

Usneseńı: AS MFF UK vyjadřuje naději, že nový rektor podstatně zefektivńı činnosti RUK a
sńıž́ı byrokratickou zátěž.

Hlasováńı: 21-0-0

Jǐŕı Doleǰśı byl pověřen připravou dopisu předsedovi AS UK, ve kterém mu sděĺı postoj AS MFF UK.

13. Různé

Posunut́ı terḿınu dalš́ıho zasedáńı

Termı́n 13. listopadu 2013 bude posunout na 6. listopadu 2013. Současně byla zkrácen termı́n pro poskytnut́ı
podklad̊u k účetńı závěrce (k rozvahovému dni 30. zář́ı 2013) na týden před t́ımto zasedáńım senátu. Senát
tento postup schválil tichým souhlasem.

C. Brom kontaktoval prof. Bartáka kv̊uli informaćım o informatické akreditaci. Ten navrhl, že by podklady
mohl doručit dř́ıve, než bylo plánováno, a to již 28. ř́ıjna 2013, aby byly k dispozici s dostatečným předstihem.

Zkoumáńı historie MFF UK

J. Doleǰśı opakovaně kontaktoval archiv UK. Uvedl, že správce archivu př́ıtomnost dokument̊u MFF UK potvrdil,
ale zat́ım neodpověděl na dotaz o množstv́ı dostupného archivńıho materiálu.

Zasedáńı bylo ukončeno v 22:45.
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